
Indfødsretsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 19. juni 2014

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 57
I IFU alm. del – bilag 87 omtales (nederst side 2) 16 indfødsretssager, hvor
Justitsministeriet har vurderet, at sagerne ikke har været tilstrækkeligt oplyst
forud for meddelelse af afslag, og hvor ministeriet derfor af egen drift har gen-
optaget sagsbehandlingen. Hvad kan ministeren oplyse om baggrunden for,
at der er givet afslag, uden at sagerne var tilstrækkeligt oplyst? Var der tale
om systematiske fejl? Er der grund til at formode, at der siden april 2011 i an-
dre sager, der ligger uden for ministeriets aktuelle gennemgang (af sager,
hvor ansøgerne har langvarige funktionsnedsættelser og ikke opfylder selvfor-
sørgelseskravet), kan være givet tilsvarende afslag uden tilstrækkelig oplys-
ning af sagen? Har man i ministeriet indført procedurer for at sikre, at der ikke
fremover gives afslag i indfødsretssager, uden at sagerne er tilstrækkeligt op-
lyst?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Johanne.Schmidt-Niel-
sen@ft.dk og til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Christian Langballe
formand
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